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1. 

Návrh na uznesenie miestneho zastupiteľstva č. ........../2014 

 mestskej časti Bratislava – Záhorská zo dňa  4.3.2014 

 

Názov bodu programu: Správa o činnosti Komisie kultúry pri Miestnom zastupiteľstve  

                                         Mestskej časti Bratislava – Záhorská Bystrica za rok 2013 

 

 

Miestne zastupiteľstvo Bratislava – Záhorská Bystrica 

 

berie na vedomie  
 

správu o činnosti Komisie kultúry pri Miestnom zastupiteľstve Mestskej časti Bratislava – 

Záhorská Bystrica za rok 2013. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

2.  

Dôvodová správa 

 

Komisia kultúry navrhuje a spracováva koncepcie rozvoja života v mestskej časti z hľadiska 

kultúry, zaujíma stanoviská k udržiavaniu a zriaďovaniu pomníkov, pamätných tabúľ              

a objektov zóny mestskej časti, vyjadruje sa k založeniu, zrušeniu a fungovaniu organizácií           

a zariadení pôsobiacich v mestskej časti na úseku kultúry, organizuje a riadi spoločenské              

a kultúrne podujatia v mestskej časti, vyjadruje sa k návrhom o pomenovaní ulíc a iných 

verejných priestranstiev, vyjadruje sa k žiadostiam o povolenie informačných, reklamných           

a propagačných zariadení v mestskej časti, zaujíma stanoviská k návrhu vyhlásenia objektov 

za kultúrne pamiatky a k návrhom a doplnkom, zaujíma stanoviská k návrhu vyhlásenia 

objektov za kultúrne pamiatky v mestskej časti a k návrhom a doplnkom v evidencii 

pamätihodností mestskej časti.  

Zasadnutia komisie zvoláva podľa schváleného harmonogramu predseda komisie raz do 

mesiaca. V roku 2013 komisia pracovala v nasledovnom zložení: Vladimír Kristl – predseda, 

členovia: Mgr. Denisa Pogačová, Martina Gašpáreková, Miroslav Marciš, Ing. Miroslav 

Prokop, Prof. Ing. Rudolf Kuma, Phd. a Barbora Besedičová – tajomníčka komisie.  

Členovia Komisie kultúry vždy po konaní akcie zhodnotia uplynulé podujatie, jeho klady, 

zápory, pripomienky a nápady na zlepšenie. Cieľom je neustále zvyšovanie úrovne kultúrnych 

podujatí.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Správa o činnosti Komisie kultúry za rok 2013 

 

Kultúrna komisia sa na svojich zasadnutiach v roku 2013 zaoberala nasledovnými 

podujatiami a témami:  

 

Podujatia: 

9.2. Na fašiangy veselo – zabíjačka v Ľudovom dome, členovia komisie zabezpečili predaj 

horúcich nápojov,  

30.4. Stavanie Mája  

29.6.-30.6. Bystrické hody – sobota: Hasičská hodová zábava pri zbrojnici. Na Námestí 

rodiny sa o program pre deti postarali členovia Miestneho spolku Slovenského červeného 

kríža 

17.8. Festival elektronickej hudby „Strawberry“ – aktivita člena komisie Miroslava Marciša 

24.8. Súsedé súsedom – po prvý krát sa odohralo na území Marianky, pre skvalitnenie 

dopravy komisia zabezpečila kyvadlovú dopravu zo ZB do Marianky a späť. Kvôli nižšej 

účasti bystričanov komisia doporučuje vrátiť sa k miestu konania medzi Mariankou a 

Záhorskou Bystricou. 

31.8.-1.9. Bystrické hrubé hody – členovia komisie zorganizovali súťaž o Bystrický závin,          

na súťaž osobne dohliadala členka komisie Denisa Pogačová 

27.9. Slávnosti vína – spolupracovali sme s firmou DSD Partners, s.r.o., súčasťou bola súťaž 

o najchutnejšiu nátierku, ktorú zorganizovala Komisia kultúry. Vladimír Kristl s pomocou 

firmy BKP zabezpečil nové osvetlenie stanu. 

18.10. Bystrický rockový kolotoč „BRKO“. V Spoločenskom dome odohrali koncert rockové 

skupiny: Zóna A, Femmes Fatales, Friday Whiskey a Zoči voči. Akcia sa konala prvý krát ako 

pokus o obohatenie kultúry pre mládež, avšak pre minimálny záujem bystričanov je budúca 

forma tohto minifestivalu otázna.  

- pre občanov bola vyhlásená Fotosúťaž – súťažilo sa v piatich témach: Ľudia a život 

v Záhorskej Bystrici, Zvyky a tradície, Panoráma a noc v Záhorskej Bystrici, Ročné obdobia, 

Kultúra a historické pamiatky – aktivita člena komisie Miroslava Marciša. Pozitívom bola 

veľká účasť súťažiacich a vďaka vhodnému termínu v čase volieb aj bohatá účasť verejnosti. 

14.12. Vánoce pod krispánkem – členovia komisie zabezpečili osvetlenie dvora Ľudového 

domu, pri ktorom využili lampy zakúpené pri príležitosti Slávností vína. Tiež kultúrna 

komisia ponúkala horúce nápoje hosťom podujatia. 

 

Témy, ktorými sa v priebehu roka Kultúrna komisia zaoberala: 

- projekt „Rekonštrukcia zázemia v Spoločenskom dome“ – prehodnotili sme návrhy 

a schválili projekt, podľa ktorého sa prestavba úspešne zrealizovala 

- návrhy názvov nových ulíc v lokalite „Boháčky“, miestne zastupiteľstvo dňa 26.2.2013, 

uznesenie číslo 266/2013 schválilo nasledovné názvy: Bystrické sady, Čerešňový sad, 

Slivkový sad, Jabloňový sad, Hruškový sad. Žiadosť o schválenie názvov nových ulíc 

bola odoslaná na Magistrát hl. m. SR Bratislava 12.3.2013, v tomto čase sú ulice 

schválené – magistrát zabezpečí osadenie tabúľ s názvami ulíc 

- prezentácia Záhorskej Bystrice v Rakúskom Schlosshofe – komisia informáciu zobrala na 

vedomie 

- príprava maľovanej mapy Záhorskej Bystrice – dohodnutie podmienok pre sponzorov, 

rozloženie mapy, umiestnenie chatových osád, cyklotrás, pamätihodností, dodržiavanie 

správnych názvov a vzhľadu mapy kontrolovala p. Besedičová  

- členovia sa zaoberali aj obnovou smerovníkov – požiadavka je zahrnutá do rozpočtu na 

rok 2014 

- aktualizácia plechovej mapy ZB na Tešedíkovej a Gbelskej ulici, 



- úprava spevnených plôch vo dvore Ľudového domu, 

- sadenie stromov na Námestí Rodiny – stromy sú venované miestnym organizáciám, 

- informácia o možnosti hudobného pozdravu prostredníctvom miestneho rozhlasu,  

Témy k 700. výročiu:  

- návrh a schválenie konkrétnych propagačných materiálov k 700. výročiu  

- návrh a schválenie loga k 700. výročiu 

- návrh dizajnu mince 

- určenie si priorít, harmonogramu a schválenie ťažiskových podujatí na rok 2014 

- návrh maskota k 700. výročiu – niekoľko návrhov predložil člen komisie pán Miroslav 

Prokop, žiadny nie je zatiaľ schválený. Je možné, že sa maskot nepodarí zrealizovať. 

- stolný a nástenný kalendár na rok 2014: zodpovedný za stolný kalendár p. Besedičová, za 

nástenný kalendár p. Marciš, v nástennom kalendári boli využité fotografie z Fotosúťaže 

2013 

- na návrh pána starostu sme začali spolupracovať s pánom Smolíkom za účelom 

obohatenia niektorých podujatí konajúcich sa v roku 2014 o pripomienku 700-tého 

výročia prvej písomnej zmienky o Záhorskej Bystrici 

- prenájom billboardu na rok 2014, zmluva o prenájme so spoločnosťou Nubium je 

uzatvorená od 1.12.2013 do 31.12.2014, spoločnosť nám venovala 5 mesačný prenájom 

zdarma – zodpovedná p. Besedičová 

- členovia KK sa na návrh pána starostu a občana ZB zaoberali možnosťou zrealizovania 

zvonkohry na Námestí Rodiny, zvonkohru sme neodporučili  

- členovia Komiesie kultúry zaujali stanovisko k umeleckému dielu do kruhového objazdu 

na Bratislavskej ulici: 

autorom návrhu umeleckého diela je akad. sochár Vít Bojňanský, obyvateľ Záhorskej  

Bystrice. Dielo symbolizuje patrónov mestskej časti sv. Petra a Pavla. Členovia kultúrnej  

komisie sa stotožňujú s návrhom autora a odporúčajú dielo osadiť do okružnej križovatky. 

Členovia komisie navrhujú, aby dielo bolo umiestnené na podstavci, na ktorom nápis 

„Záhorská Bystrica“ bude výrazne viditeľný a čitateľný.  

Ďalej navrhujeme formou článku v novinách Naša Bystrica pripraviť stručný popis  

pripravovaného diela tak, aby boli občania informovaní o tom, ako vznikol námet pre 

plastiku, z akého materiálu bude vyrobené, pri akej príležitosti vzniká a čo vyjadruje. 

Cieľom je bližšie oboznámiť širokú verejnosť s umeleckým dielom. 

 

 

Predseda Komisie kultúry ďakuje členom za aktívnu prácu.  Vďaka patrí  aj pracovníkom 

z ekologickej skupiny z miestneho úradu – p. Pavlík, p. Mašek, p. Černý, p. Liďák, ako aj 

pánovi Hasoňovi, ktorí majú svoj podiel pri organizovaní mnohých kultúrnych podujatí. Na  

väčšine podujatí má zastúpenie aj Miestny odbor Červeného kríža, ktorý aktívne zastupuje 

členka komisie Martina Gašpáreková. Tam, kde je to potrebné, vždy sa ochotne zúčastnia aj 

miestni dobrovoľní hasiči. 


